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 جشن سی سالگی »جان سخت« 
در برج فاکس پلازا

فیلم به یادماندنی »جان سخت« با بازی بروس 
ویلیس سی امین سالگردش را جشن گرفت.

کمپانی فاکس قرن بیستم سی ساله شدن فیلم 
»جان سخت« را با نمایش آن در فضای بیرونی برج 
فاکس پلازا که در این فیلم لوکیشن برج داستان بود، 
جشن گرفت. صدها نفر نیز در پشت بام پارکینگ 
طبقاتی مجاور برج جمع شــدند تا تماشــای برج 
دویلز فیلم »سخت جان« را تجربه کنند. به گزارش 
مهر، برای تصویر کردن این برج که در حکم یکی از 
شخصیت های فیلم »جان سخت« بود، برج فاکس 
پلازا متعلــق به کمپانی فاکس قرن بیســتم برای 

صحنه های آن فیلم مورد استفاده قرار گرفت.

داد
روی

نیره خادمی| همه دســت به دســت هم داده اند برای یک 
اتفاق خوب، برای مردم تهران به ویژه آنهایی که کم درآمدند. از 
وزارت ارشاد، خانه موسیقی گرفته تا شهرداری تهران، از تصمیم 
همایون شجریان برای اجرای کنسرت رایگان در تهران حمایت 
کرده اند. البته محمدعلی کریمی که به تازگی بر کرسی ریاست 
مرکز ارتباطات و امور بین الملل شهرداری تهران نشسته است، 
به »شهروند« می گوید؛ همه چیز بعد از جلسه روز چهارشنبه 

همایون شــجریان با مســئولان فرهنگــی و اجتماعی 
شــهرداری تهران مشخص خواهد شــد. او با اشاره به 
تجربه هایی که شــهرداری تهران در برگزاری برخی 
مراســم در برخی نقاط تهران داشــته است، توضیح 
می دهــد: »آمادگی داریم در برگزاری این کنســرت 

خیابانی کنار آقای شجریان باشیم تا در نقاط مختلف 
شهر از شــمال تا جنوب تهران و همچنین بوستان های 

مختلف، هماهنگی هــای لازم بــرای برگزاری 
کنسرت انجام شود.« ظاهرا شهرداری 

به همراه همایون شجریان به  زودی 
در این باره به نتیجه می رســند: 
»اعلام آمادگی مدیریت شهری 
تهران از سوی روابط عمومی 

به همایون شجریان اعلام 
شــده اســت. ایشــان 
موافقت کرده اند که در 
روز چهارشنبه با حضور 
مســئولان فرهنگــی 

تهــران  شــهرداری 
جلسه ای داشــته باشیم تا 

جوانب آن بررسی شود. همچنین در 
این جلسه موضوع تأمین و تمهید 
ضرورت های اجرایی کنســرت 

 هم بررســی و بعد نتایج اعلام
 خواهد شد.«

آرزویی که از  سال 92 به 
واقعیت تبدیل می شود

اگر در روزهای آینده اتفاق 
خاصی نیفتد، شاهد اجرای 

کنسرت همایون شجریان در خیابان های تهران خواهیم بود. 
همایون شــجریان دو روز قبل اعلام کرد که اگر مشکل مجوز 
نباشــد، درخدمتم تا بدون هیچ انتفاعی کنســرت خیابانی 
گســترده برای مردم اجرا کنیم آن هم درحالی  که هفته های 
قبل اجرای کنسرت نمایش ســی را به دلیل شرایط نامناسب 
اقتصادی لغو کرده بود. همین شــد که دفتر موســیقی برای 
صدور ســریع مجوزهایی برای این کنسرت ها آمادگی 
خود را اعلام کــرد، با این امید کــه از حمایت 
نهادهای دیگر ازجمله شهرداری های کشور 
و نیروی انتظامی هم برخوردار باشــد. بعد 
هم از سوی حمیدرضا نوربخش، مدیرعامل 
خانه موسیقی اعلام شد که خانه موسیقی 
آمادگی دارد برای همایون شجریان و سایر 
هنرمندان دیگر با مســئولان وزارت ارشاد و 
شهرداری تعامل و این موضوع را پیگیری 
کند تا آنها کنسرت خیابانی 
برگزار کنند؛ البتــه ارایه 
مجوز کنســرت موسیقی 
به مــا مربوط نمی شــود 
و باید مرکز موســیقی 
وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی این مجوز را 
بدهد، جز همه اینها 
حجت نظری، مخبر 
کمیسیون فرهنگی و 
اجتماعی شــورای شهر 
تهران هم اعلام کرد:  »هرچه 
در توان داشته باشیم، برای 
برگزاری این کنســرت 
انجام خواهیــم داد تا 
شــجریان  همایون 
مجوزهــای لازم را 
بــرای آن دریافت 
ظاهــرا  کنــد. 
شجریان  همایون 
که از  ســال 92 برای 

اجرای خیابانی اعلام آمادگی کرده بود، بالاخره قرار اســت با 
همکاری بقیه دستگاه ها به آرزوی خود برسد. 

 شهرداری، خانه موسیقی و دفتر موسیقی برای کنسرت رایگان شجریان اعلام آمادگی کردند

همه با هم ؛ برای اجرای خیابانی همایون 
مدیر روابط عمومی شهرداری تهران در گفت وگو با »شهروند«:   نتیجه بعد از جلسه چهارشنبه با همایون شجریان مشخص می شود

جای خالی قانون در سینمای قانون گریز ما!

کودکان تماشاگر خشونت در سینماهای ایران

پولاد امین| بی مقدمه برویم سر اصل مطلب. چند روز 
پیش نشریه گاردین در گزارشی اعلام کرد سال گذشته 
برای فیلم سینمایی لوگان یا همان مرد گرگ نما 20 مورد 
شکایت از سوی خانواده ها ثبت شــده است. سال پیش 
از آن هم ددپول با 51 و درام جیمز باندی اســپکتر با 40 
شکایت جنجالی ترین فیلم ها بودند. شکایت ها از این فیلم  
به دلیل خشونت بود که باید برای دیدن آن درجه بندی 

سنی بالای 18 سال تعیین می شد که نشده بود.
ماجرای ما و ماجرای آنها

سینمای ما نیز چنین فرصتی برای اعتمادآفرینی دارد. 
اما نتوانسته از این امکان استفاده مناسبی ببرد. درواقع در 
شرایطی که همه معترفند بیشترین هزینه ها و آسیب ها را 
از توقیف و ممیزی های سلیقه ای خورده ایم، اما استفاده 
از تجارب موفق دیگر کشورها نیز برای ما محلی از اعراب 
نداشته. چنین شــده که تجارب موفقی چون رده بندی 
سنی برای نمایش فیلم های سینمایی برای سینمای ایران 

چیزی تجملی و یا عنصری تبلیغی بوده است.
سوسول بازی 

در اکران یکی دو ســال اخیر بارها و بارهــا لزوم ایجاد 
درجه بندی سنی یادآوری شــده که نمونه های آخرش 
به وقت شام ابراهیم حاتمی کیا و البته پایتخت 5 سیروس 
مقدم بوده اند؛ که ایــن آخری از تلویزیون و در مهمترین 
باکس نوروزی پخش شــد! دو اثری که از حیث خشونت 
عریان و آزارنده ای که به نمایش گذاشته بودند، اعتراضات 
بسیاری را باعث شدند. به خصوص که خشونت اینها قابل 
قیاس با خشونت کارتونی و بی خطر لوگان و بلوند اتمی 
هم نبود. اما آنها پرشکایت ترین فیلم های سال شدند و ما 
خشن ترین آثار چند سال اخیر را بی کمترین مشکلی در 
کنداکتور نوروزی تلویزیون قرار می دهیم تا ثابت کنیم 
اهل این سوسول بازی ها نیستیم و ته تهش اگر مسئولان 
ما از فیلمی خوششان نیاید، از بیخ و بن دخل آن فیلم را 
درمی آورند و کاری به خشونت و این جور چیزهای بچگانه 

در آثار ارزشی ندارند.
از حرف تا عمل

البته ما هم قانونی درباره درجه بندی سنی فیلم ها داریم. 
همین چند وقت پیش محمدمهدی حیدریان از تعیین 
و دنبال کردن رده بندی ســنی برای فیلم ها گفت و ابراز 
امیدواری کرد که این تدبیر در کاهش آسیب های ممیزی 

و سانسور موثر باشد.
این گفته ها که نشــان از باوری مستدل و آزموده شده 
داشت، اما متاسفانه جدی گرفته نشــد. در واقع چه بعد 
از این گفته ها و چه قبل، اعمال رده بندی ســنی در ایران 
بهانه ای بوده برای تبلیغ در حالی که در بریتانیا از  ســال 
1912 و در آمریکا از  سال 19٦8 این رده بندی ممیزی و 

سانسور را از بین برده است.
جالب این که مواردی هم که رده بندی ســنی اعمال 
شده، همه چیز در حد شوخی، با ذکر خشک وخالی روی 
پوستر فیلم ها پیش رفته است. مثلا اگر فیلم هایی چون 
پا تو کفش من نکن، یک مدت معلوم، لانتوری، پارک وی 
و حتی مصائب شــیرین را که رده بندی سنی برای آنها 
اعمال شده درنظر آوریم، می بینیم که هیچ ضمانتی در 
جلوگیری از ورود کم سن ها وجود نداشته و واقعا همه چیز 

در حد شوخی بوده.

هیجان انگیز

برنارد هپتون، هنرپیشه انگلیسی که در ایران برای بازی در سریال »ارتش سری« شناخته شده بود، در ۹۲ سالگی 
درگذشت. هپتون سابقه بازی در فیلم های سینمایی مشهوری چون »گاندی« به کارگردانی ریچارد اتنبرا و »بری 
لیندون« به کارگردانی استنلی کوبریک را در کارنامه داشت.  او هیچ گاه ستاره نشد، اما همیشه برای علاقه مندان 
سینما و برنامه های تلویزیونی چهره ای آشنا بود و به ویژه در دهه ۷۰ میلادی در سریال های تلویزیونی بسیاری بازی 
کرد. از سریال های تلویزیونی مشهور هپتون بی شک »ارتش سری« برای مخاطبان ایرانی کاملا آشناست، اما این 

بازیگر بازی در سریال های دیگری چون »بازداشتگاه کلدیتز« و »من، کلادیوس« را نیز در کارنامه دارد.

بازیگر سریال 
خاطره انگیز 
»ارتش سری« 
درگذشت

اگر  ضیایی:  احمد 
ریاســت  کســی 
برای  را  فدراســیون 
خودش شــغل بداند، 
ورزش  آن  حــق  در 
ظلم کرده است. رئیس فدراسیون نباید از 
فدراســیون حقوق بگیرد. من 10 ســال 
است که در فدراســیون والیبال هستم و 
حتی یــک ریال هم از ایــن بابت دریافت 
نکرده ام. ســال های زیادی اســت که در 
والیبال حضور دارم و حتی جنازه ام نیز به 
این رشــته خدمــت می کنــد. البته من 

همواره تابع قانون بوده و هستم.
 

سهراب مرادی: من 
به کیانوش رســتمی 
کاری ندارم و فقط به 
رکوردهــای خــودم 
فکر می کنــم. هم در 
بازی هــای آســیایی و هم در مســابقات 
جهانی علاوه بر کســب مدال طلا، هدفم 
رکوردشــکنی اســت. می دانم وزنه 240 
کیلوگرمی چقدر ارزش دارد و می خواهم 
این رکــورد را به نام خــودم و ایران ثبت 

کنم. 
 

سعید عزت اللهی: 
امیدوارم دیگر سردار 
جلــوی  را  آزمــون 
دوربیــن نبینم. ابتدا 
فکر می کردم شــاید 
»سریک« مستندی باشد که حوصله ام را 
سر ببرد و از آنجایی که ما اساسا عادت به 
تماشای مســتند نداریم تصور می کردم 
شــاید نتوانم ارتباط برقرار کنم، اما وقتی 
فیلم را تماشا کردم نظرم کاملا عوض شد. 
از همین رو نه تنها خســته نشــدم بلکه 

راغب شدم آن را تا انتها دنبال کنم.
 

مرند:  برهانی  نادر 
جشنواره های فجر ما 
چند ســال است که 
فرامــوش کردند یک 
برای  هستند.  جشن 
همین ما امسال در جشــنواره تئاتر فجر، 
مهمترین کارمان را همین پیوســت های 
تشریفاتی دانستیم نه تجملاتی. این حق 
در  کــه  اســت  هنرمنــدان  و  داوران 
جشنواره ای شــرکت کنند که سرشار از 
آبرو و احترام اســت. البته کار ســخت و 
هزینه بری اســت اما اگــر ۲۰درصد هم 
موفق شده باشــیم بســیار خوب است. 
همچنین توجه به اســتان ها یکی دیگر از 
موارد مورد نظر ما در این دوره از جشنواره 

بود.
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در روزهـای پـس از بـروز یک 
حادثـه، کودکان بـه حمایت و 
مراقبت بیشـتری نیـاز دارند. 
ممکن اسـت خیلی بترسـند 
و فشـار زیـادی به آنهـا وارد 

باشد. شـده 

شرط معافیت ملی پوشان سرباز

بعد از آنکه ســردار موســی کمالی چندی قبل به 
درخواســت وزیر ورزش برای معافیــت 7 ملی پوش 
فوتبال واکنش نشــان داده بود، بــار دیگر مهدی تاج 
در مصاحبه ای این درخواســت را بنا به مســتنداتی 
که موجود اســت، اعلام کرد. با این حــال، کمالی بار 
دیگر با این مسأله با اســتناد به قوانین مخالفت کرد. 
ســردار کمالی در این باره گفته اســت: »طبق قانون 
ســربازقهرمان، اجازه معافیت به ورزشــکارانی تعلق 
خواهد گرفت که در مسابقات المپیک جزو 3  نفر اول، 
در مسابقات جهانی جزو دو نفر اول یا نفر اول بازی های 
آسیایی باشند. قانون مشخص کرده که چه کسانی با 
چه شرایطی می توانند معاف شوند و اگر فوتبالیست ها 
خواهان معافیت هستند، باید تلاش کنند و بهترین راه 

آن قهرمانی در بازی های آسیایی جاکارتاست.«

خبر

برنامه نود برخلاف شایعات با همان تم همیشگی بیستمین سال فعالیتش را استارت زد

عادل با شلوار جین برگشت!
شــهروند| با وجود شــایعاتی کــه پیرامون 
پخش نشــدن برنامه نود در فصــل جدید در یک 
ماه اخیر به گوش می رســید؛ دوشنبه شــب عادل 
فردوسی پور با قدرت همیشگی این برنامه را اجرا کرد 

تا به نوعی بیست سالگی نود را جشن بگیرد.
عادل، همان همیشگی

برخــی اتفاقات حاشــیه ای در جریــان پخش 
ویژه برنامه جــام جهانی بــه تهیه کنندگی عادل 
فردوسی پور، روزهای ســختی را برای این مجری 
باسابقه رقم زد. شایعه اختلاف او با مدیران صداوسیما 
به دلیل راه ندادن میهمانان خارجی به ویژه برنامه جام 
جهانی باعث شد تا موضوع پخش نشدن برنامه نود 
برای لیگ هجدهم رنگ و بوی جدی به خود بگیرد. با 
این حال، از دوشنبه شب این هفته شاهد پخش برنامه 
نود با همان شکل و شمایل همیشگی بودیم. عادل 
که در نخستین برنامه با شلوار جین به اجرای برنامه 
پرداخت، بدون توجه به شایعات، پخش مسابقات 
و حواشی هفته اول لیگ برتر، انتقادات از برگزاری 
مراســم برترین های ســال فوتبال ایران، عملکرد 
استقلال در نقل وانتقالات، آخرین وضعیت تیم های 
لژیونرهای ایرانی، حضــور علیرضا جهانبخش در 
برایتون، تماشــاگران فوق العاده نساجی و وضعیت 
نامشخص مالکیت باشگاه سپیدرود را در آیتم هایی 

جداگانه برای مخاطبان برنامه اش پخش کرد. 
 تولد بیست سالگی نود

فردوسی پور در ابتدای برنامه خود به پخش برنامه 
نود برای بیستمین سال متوالی اشاره کرد و حتی به 
شوخی به مسعود مرادی، کارشناس برنامه اش هم 
گفت که سن برنامه نود ٦ ماه از پسر شما هم بیشتر 
است. به جز یک سال، در سایر مقاطع از همان هفته 
اول برنامه نود روی آنتن رفته و حالا بیست سالگی 
خود را جشن گرفته اســت. عادل بارها درباره عمر 
برنامه اش گفته تا هر زمان که نود مخاطب داشــته 

باشد، به اجرای این برنامه ادامه می دهد. 

جریان سازی از گام نخست
عادل فردوسی پور که همواره زیر فشار نهادهای 
مختلف به دلیل افشــاگری از فسادهای موجود در 
ورزش قرار داشته، بدون محافظه کاری از گام نخست 
به جریان سازی پرداخت. چگونگی انتخاب برترین ها 
توسط سازمان لیگ با روی خط آوردن سعید فتاحی 
باعث شد تا جزییات جدیدی از این ماجرا افشا شود. 
جالب اینکه دیروز ســازمان لیگ با انتشار بیانیه ای 
اعلام کرد فردوسی پور به سازمان لیگ تهمت زده 
و این حق برای آنهــا وجود دارد که از مراجع قضائی 

چنین مسأله ای را پیگیری کنند. 
همچنان پرمخاطب

آمار نظرســنجی برنامه نود آن هم در نخستین 
گام نشان می داد که همچنان این برنامه مخاطبان 
خاص خود را دارد و این طور نیســت که بعد از 20 
ســال پخش، بینندگانش را از دســت داده باشد. 
سوال نظرســنجی برنامه نود، انتخاب بهترین نقل 
و انتقال پیش فصل بود که مهدی ترابی بیشــترین 
رأی را به دســت آورد. یک میلیون و 239 هزار نفر 
در نظرسنجی این هفته برنامه نود شرکت کردند و 
پیش بینی می شود که این آمار در هفته های آینده 

افزایش یابد. 
این داستان ادامه دارد

داســتان عادل، فوتبال ایران و مدیران متخلف و 
ناکارآمد که دستشان هر دوشنبه شب رو می شود، 
ادامه خواهد داشت. فردوســی پور نشان داده که به 
جای پرداختن به حواشی بیشتر به متن برنامه اش 
توجه می کند و در پی نوآوری و تولید کارهای جدید 
است. شاید با پخش چند برنامه مشابه از شبکه های 
دیگر، برخی تصور کردند عمــر برنامه نود به زودی 
به سر می آید، اما فردوسی پور که تا 20 روز قبل درگیر 
برنامه ســنگین جام جهانی بود، بدون استراحت 
کارش را در برنامه نود آغاز کرده اســت و یک فصل 

دیگر در کنار فوتبال ایران خواهد بود. 

 پیشنهادهایی برای اجرای خیابانی

با این قیمت های سرســام آور کنســرت های 
موســیقی بیشــتر از 80 درصد مردم تهران قادر 
نیستند حتی یک بار در طول عمرشان به کنسرت 
بروند، حتی آنهایی که بالانشین هستند. حالا اگر 
کنسرتی رایگان در چند نقطه از شهر تهران برگزار 
شــود، احتمالا خیلی از مردم این شــانس را پیدا 
می کنند که حداقل یک بار آن را تجربه کنند، آن هم 
اجرای کســی چون همایون شــجریان. بنابراین 
»شــهروند« چند بوستان و فضای شــهری را به 

مسئولان معرفی می کند. 
 بوســتان ولایت در جنوب غربی و بوســتان 
آزادگان در جنوب شــرقی تهــران نخســتین 
گزینه های پیشنهادی برای کنسرت است؛ اولی با 
300 هکتار و دومی با 112 هکتار امکان یک اجرای 

موفق و پربازدید را فراهم خواهد کرد. 
 با توجــه به اینکه شــهرداری در ســال های 
گذشته تجربیات موفقی در اجرای موسیقی اقوام 
و آیین های نوروزی در میدان مشق داشته است، 
بنابراین، این میدان در منطقه 12 تهران، دومین 
گزینه ای است که احتمالا افراد زیادی را در مناطق 
مرکزی تهران برای شــرکت در یــک اتفاق مهم 

فرهنگی دور هم جمع خواهد کرد. 
 بوستان آب و آتش با مساحت 24 هزار مترمربع 
در شمال تهران، پل طبیعت در تپه های عباس آباد 
و بوستان ملت با مساحت 34 هکتار هم پیشنهادات 

خوبی در محدوده های شمالی شهر تهران است.


